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– Jeszcze oficjalnej infor-
macji na ten temat nie ogłosiłam, 

ale w różnych rozmowach kuluarowych 
podkreślam, ze będę ubiegała się o reelek-
cję. Będę więc zabiegała o głosy mieszkań-
ców. Będę startowała z własnego komitetu.  
(...) Myślę, że niezależnie od tego jak zmie-
nią się władze naszego miasta – zarówno 
zarządzające jak również te będące w ra-
dzie miejskiej obowiązywał będzie budżet 
miasta, który na ten rok został uchwalony 
przez obecną radę.– mówi Małgorzata Zyśk, 
Burmistrz Miasta Ząbki  >> str. 5

Małgorzata Zyśk  
powalczy  
o reelekcję

DWutygoDnik bezpłatny

Emocje po gło-
śnej sprawie przetwórni 
kompostu w Starym Dybo-
wie w Gminie Radzymin opa-
dają bardzo powoli. Mieszkańcy 
przypominają sobie, że kilka lat temu 
włodarze gminy sami chcieli budować 
jakiś rodzaj sortowni czy przetwórni 
śmieci. Czy ta sprawa jest aktualna? Czy 

Radzymin będzie miał wysypisko? 
Na te i inne pytania odpowia-
da w wywiadzie Burmistrz
 Radzymina Krzysztof  
Chaciński. >> str. 6

Wysypiska  
to przeżytek

Wołomin
Al. Niepodległości 17

tel. 728 311 379

pon. - pt.: 8 - 20
sobota: 8 -1530

Przebudowa drogi wojewódzkiej 634 rozpocznie się lada dzień. 
Padły już pod toporem drzewa z Wołomina i Kobyłki, które z nią koli-
dowały, ucichły protesty ekologów. Tymczasem szykuje się kolejna 
prędka wycinka w Zielonce. Jeszcze w styczniu zostanie zamknię-

ty pierwszy odcinek przebudowywanej drogi. Teraz będzie tylko 
gorzej. Użytkownicy drogi mogą utknąć w korkach na amen lub 

skorzystać z objazdów. Pytanie, które najbardziej nurtuje mieszkań-
ców: którędy zostanie skierowany ruch? Czy pod naszymi oknami 

będą hałasować ciężarówki i motocykle? Sprawdźmy! >> str. 2

Czy objazd  
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Minęło kilka tygodni od przejęcia władzy przez byłą opozycję. Nic 
nowego. Tak się dzieje w demokratycznych społeczeństwach. Jedni 
przegrywają wybory, drudzy wygrywają. Tworzą rząd, rozliczają poprzed-
ników, snują świetlaną przyszłość. Ale czy tak jest w Polsce? Tu mam duże 
wątpliwości. Owszem, powołano nowy rząd, przystąpiono do rozliczeń 
poprzedniej ekipy, ale brak tu sensownej wizji dla nas wszystkich. To, że 
dzieci nie będą musiały odrabiać prac domowych a w telewizji publicz-
nej zagoszczą na stałe przedstawiciele społeczności LGBT jeszcze nie 
napawa mnie optymizmem na przyszłość. Chciałbym wiedzieć, czy moja 
pensja, emerytura, renta, zasiłek wystarczy mi na w miarę normalne życie. 
W końcu przepracowałem czterdzieści lat z okładem i mam w nosie co 
myślą emancypantki, frustraci, szkolne lenie czy ta czy inna mniejszość. 
Niech sobie radzą sami! Mnie nikt nie pomagał. Sam musiałem ciężko 
pracować, kombinować, wyrzekać się przyjemności by utrzymać rodzinę, 
dom, zdobyć wykształcenie. Tu nie było się zlituj! Pamiętam dobrze, gdy 
za czasów Platformy przez osiem lat nie otrzymałem podwyżki wyna-
grodzenia, a premie kwartalne były na poziomie 200 złotych, gdy w tym 
czasie ceny energii, gazu, żywności rosły. Co ja mogłem zrobić? Zmienić 
pracę, wziąć kredyt? Przetrwałem … ale kosztem rodziny. Lecz nie jest 
to powód do dumy.

Nastąpiła zmiana ekipy rządzącej. Poprawiło się, podwyżka pensji, 
znaczące premie, niższe podatki, wyższe emerytury. Zyskali wszyscy, 
również ci z PO. Lecz nie było im w smak, bo ich sąsiad miał prawie tyle 
samo co oni. I tu powstał konflikt. Jak to, jakiś Kowalski jeździ takim samym 
samochodem jak ja? Przecież on jest tylko Kowalskim!

Wybory do parlamentu z 15 października ukazały nam jak jesteśmy 
zróżnicowani. Okazało się, że dotychczasowa władza nie była idealna. Oni 
również dbali o swoich. Brali ile wlazło w łapy! Lecz czy to oznacza, że my 
mamy płacić za pazerność minionej władzy a przymykać oczy na poczy-
nania obecnej? Nigdy! Weźmy chociażby obiecane Polakom zwolnienie 
od podatków do kwoty 60 tysięcy rocznego dochodu. Było dotychczas 30 
tysięcy, czyli do 2.500 złotych nie płaciliśmy podatku. Szybko się okazało, 
że to nie nastąpi natychmiast. Pracownicy, urzędnicy, nauczycie, emeryci 
będą wciąż płacić wyższy podatek. I to nie byle jaki. Obowiązkowa składka 
zdrowotna plus PIT od wyższych dochodów. Ile zostanie w ręku? Niewiele! 
Można złośliwie powiedzieć, widziały gały co wybierały, lecz nie o to tu 
chodzi. Miał być podniesiony próg podatkowy. Złamano fundamentalne 
zobowiązanie i sens proponowanej poprawy życia milionów. Zostaliśmy 
oszukani! Lecz jest to tylko część smutnej prawdy. To co przykre dopiero 
nastąpi. Po wiosennych podwyżkach pensji, emerytur, rent nastąpi latem 
wzrost inflacji i znaczące obniżenie dobrobytu ogółu. Znikną bowiem 
tarcze ochronne na energię, gaz, żywność. Ceny zostaną „uwolnione” 
czyli nastąpią znaczące podwyżki. I nie jest to moja fantazja. Po wyborach 
samorządowych i do Parlamentu Europejskiego rozpocznie się okres 
„korygowania” cen do oczekiwanych zysków wielkich koncernów, czyli 
ogromnych ... gdy nie ma konkurencji. Tak to działa na Zachodzie. To się 
nazywa maksymalizacją zysków. Jak się da, to ceny maksymalnie w górę. 
Klasyka ekonomii! Zdziwieni? A pamiętajmy również o naszych rodzimych 
biznesmenach. Oni również znają prawa „dzikiej” ekonomii.

Ot … zamienił stryjek siekierkę na kijek!

Antysemityzm czasem wyrażany 
jest wprost, a czasem w sposób 
„sprytny" ukrywa się w wypowie-
dziach wielu osób sprawujących 
swoje funkcje w samorządach. Jeżeli 
prezes spółki komunalnej ZEC Wo-
łomin, biorący udział w rozmowach 
koalicji „15 października" pisze 
(cytuję): „I nieważne jakby w tej 
kampanii spocił PEJSY kudłaty paź 
królowej. Byłaby miazga." Albo, radna 
Miasta Kobyłka, obecnie pracująca w 
jednostce UM Wołomin, sprawującej 
nadzór nad szkołami podstawowymi 
i przedszkolami w mieście, w odpo-
wiedzi na sejmowy incydent posła 
Grzegorza Brauna z gaśnicą, pisze 
(cytuję): „Zrobił to co prawdziwy Po-
lak powinien zrobić. To czego nawet 
słudzy i kamraci z PiSu ze znanych 
powodów nie zrobili, a powinni byli 
tego dokonać. Wręcz zapraszali „braci 
mniejszych" do panoszenia się w 
naszej Ojczyźnie. Jesteśmy w swoim 
kraju. Poza tym przebywać cały dzień 
na Wiejskiej to nawet stalowe nerwy 
puszczą. Takiej ilości bydła i takiego 
upadku ludzkości nie da się znieść 
ludzką miarą".

Ktoś powie – przecież mamy 
demokrację! Mamy wolność słowa! 
Niektórzy przyklasną.

Natomiast ja czytając tego rodzaju 
wpisy zastanawiam się jak postę-
pować z takimi ludźmi? Czy takie 
gorzkie, antysemickie wrzutki, mają 
jakieś konsekwencje w miejscu pracy 
czy w odbiorze społecznym?  

Niestety! Oto brzydka twarz 
naszego samorządu.

Do tych kilku gorzkich słów 
refleksji skłonił mnie wpis jednego z 
Internautów, który napisał:

Cytuję: „Polityczny współpracow-
nik Elżbiety Radwan najpierw po-
winien przeprosić poszkodowaną w 

Sejmie przez G. Brauna panią doktor 
Magdalenę Gudzińską-Adamczyk, 
zanim ze swoją szefową zaczęli 
organizować spotkania pod szyldem 
Koalicji 15 października.

Dzielna kobieta broniąca swoich 
symboli religijnych, której poseł 
Grzegorz Braun prysnął gaśnicą 
proszkową w twarz stała się obiektem 
szyderstwa i drwiny ze strony prezesa 
wołomińskiej spółki Karola Ciepie-
lewskiego. Wypowiedź poszkodo-
wanej kobiety dla Gazety Wyborczej: 
„Straciłam przytomność i trafiłam do 
szpitala” miesiąc temu, opatrzył on 
swoim seksistowskim komentarzem 
„Zakładam, że zaszła także w ciążę. 
Ten Braun to jednak czarodziej.”

„W Wołominie wykorzystujemy 
każdą szansę do konstruktywnej 
dyskusji” pisze Elżbieta Radwan 
Burmistrz Wołomina, a dalej „ in-
spirujemy się wzajemnie”. Pani 
burmistrz – hejt to nie dyskusja, a 
swojego współpracownika powinna 
Pani „zainspirować” do przeprosin 
nie tylko pani doktor, ale i wszystkich 
przyzwoitych ludzi.

Członkom Polska 2050 Mazo-
wieckie, którzy pochwalili się „zacie-
śnianiem tej współpracy” i zamieścili 
relację ze spotkania w Wołominie 
zapewne zabrakło politycznej rutyny, 
którą wykazała się Platforma Obywa-
telska Mazowsze, która nie oddelego-
wała swoich przedstawicieli”.(koniec 
cytatu wspomnianego Internauty)

Na mój komentarz prezes Ciepie-
lewski odpisał: "Tak Lechu, potwier-
dzam. Kandyduję w Kobyłce. A teraz 
szczekaj. Miłego dnia".

Karolu, ten tekst nie jest skie-
rowany do Ciebie. Więc nie czuj 
się zobowiązany do jakiejkolwiek 
odpowiedzi. Rozmawiam z cieślą,  
a nie z jego heblem.

Przebudowa drogi wojewódzkiej 
nr 634 na odcinku w Kobyłce i Wo-
łominie rusza już za kilka dni. Prace 
potrwają przez długie lata i pochłoną 
setki milionów złotych. Jako pierwsze 
ofiary padły piękne stare drzewa, 
które kolidowały z planowaną – po-
szerzoną drogą. Efektem robót ma 
być droga o trzech pasach – ten 
środkowy przeznaczony będzie do 
skrętu w lewo. Dzięki temu ocze-
kujące na skręt samochody nie będą 
blokowały całego ruchu, a wszyscy 
pozostali uczestnicy dojadą do domu, 
pracy, szkoły i przedszkola znacznie 
sprawniej i szybciej.

Żeby jednak docelowo jeździło się 
nam łatwiej, szybciej i lepiej, chwilo-
wo musi być gorzej, a my pomęczymy 
się w korkach, spalinach, hałasie, 
smrodzie, ruchu wahadłowym i ob-
jazdach. Postęp wymaga wyrzeczeń. 
Drogą nr 634 przejeżdża dziennie 40 
tysięcy samochodów, więc spowolnie-
nie ruchu na niej to nie będą żarty. To 
będą realne utrudnienia i korki.

Co będzie zrobione?

Obecna przebudowa drogi 
obejmie odcinek od ulicy Orląt 
Lwowskich do skrzyżowania z aleją 
Niepodległości w Wołominie, gdzie 
powstanie nowe rondo. Trzeci pas 
ruchu pojawi się na prawie całej dłu-
gości tego odcinka. Powstanie także 
kolejne rondo na skrzyżowaniu z ul. 
Sikorskiego w Wołominie. Cieszyć 
się mogą rowerzyści – skorzystają 
bowiem z nowych dróg rowero-
wych wzdłuż tej trasy. Powstaną też 
nowe chodniki dla pieszych, zatoki 
postojowe dla autobusów, parkingi, 
pasy zieleni i wymienione zostaną 
podziemne instalacje elektryczne, 
wodociągowe, kanalizacyjne, teleko-
munikacyjne i inne.

Ile czasu potrwają prace?

Aż trudno uwierzyć, że to już 
niebawem i że potrwa tak długo. 
Przebudowa ruszy już za kilka dni, 31 
stycznia i potrwa – niestety – prawie 3 
lata, do września 2026 roku.

Ile zapłacimy  
za to podatku?

Koszt inwestycji to ponad 142 
mln zł, z czego 77 mln to środki z 
budżetu województwa mazowiec-
kiego, a 65 mln pochodzi z programu 
Polski Ład.

Który szczęściarz
wykona prace?

Drogę przygotuje dla nas hisz-
pańskie konsorcjum Roverpol sp. z 
o.o. i Rover Infraestructuras SA. 

Jak dostać się do pracy?

Większa część przebudowywanej 
drogi będzie przejezdna z odcinkami 
ruchu wahadłowego. Najtrudniejsze 
jednak dla wykonawcy będzie wymie-
nianie podziemnej infrastruktury in-
stalacyjnej. Trzeba będzie przekopać 
wtedy odcinki drogi wzdłuż i wszerz, 
żeby położyć nowe kable i rury. Takie 
odcinki trzeba będzie czasowo zamy-
kać, a ruch skierować na objazdy.

Pierwszy zostanie zamknięty od-
cinek od ul. Orląt Lwowskich do ul. 
Nadarzyn w Kobyłce. Niewykluczo-
ne, że nastąpi to połowie przyszłego 
tygodnia. Zamknięcie planowane jest 
już od 31 stycznia aż do 28 czerwca 
br. Dlaczego tak długo? Wiadomo, że 
każdy pragnie zakończenia remontów 
jak najszybciej, ale właśnie tyle czasu 
potrzeba, żeby tak niewielki odcinek 
przebudować od podstaw: odkryć 
instalacje, usunąć stare, położyć nowe, 
podłączyć, pozbyć się korzeni i innych 
niespodzianek, a następnie utwardzić 
grunt i nawierzchnię. Pracownicy i 
maszyny już czekają na rozpoczęcie 
prac. Jednak wszystko zależy przede 
wszystkim od pogody, a ta w naszym 
kraju może zmieniać się z dnia na 
dzień. Trzaskające mrozy, śnieżyce i 
gwałtowne opady deszczu uniemożli-
wiłyby prace w rozmokłym lub zamar-
zniętym gruncie. Na razie prognozy są 
optymistyczne – ale doświadczenie 
uczy, że prognozy potrafią zmieniać się 
z dnia na dzień, bo kapryśnej pogody w 
Polsce nie da się przewidzieć z dużym 
zapasem czasowym.

Którędy wyznaczono 
objazdy?

Samochody do 3,5 t mogą przeje-
chać DW 634 do Wołomina.

Samochody do 30t mogą doje-
chać 631 ul. Piłsudskiego (przez 

most w Zielonce) do trasy S8 i do 
Wołomina.

Samochody powyżej 30 t poja-
dą objazdem DW 634 przez Ząbki 
(ul. Ks. Skorupki) do DW 629 (ul. 
Radzymińska) i potem do trasy 
S8 i do Wołomina.

Co z następnymi  
odcinkami drogi?

Kiedy stan pierwszego odcin-
ka będzie zadowalający, nastąpi 
zamknięcie kolejnego. 

Na portalu społecznościowym 
Wołomina pojawił się harmono-
gram prac:

Inwestor przebudowy DW 
634 - Mazowiecki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie 

- informuje o zmianach w or-
ganizacji ruchu związanych z 
rozpoczęciem prac budowlanych 
na odcinku Zielonka – Wołomin. 
Prosimy o uważne zapoznanie 
się z komunikatem. "Realizacja 
będzie wiązać się z czasowymi 
niedogodnościami dla lokalnych 
mieszkańców. Budowa stanowi 
spore wyzwanie dla wszystkich 
uczestników procesu inwestycyj-
nego przede wszystkim z uwagi 
na istnienie znacznej ilości sieci 
uzbrojenia podziemnego, które 
jest również do przebudowania. 
Prace wykonywane będą na kil-
ku etapach. Przyjęto całkowite 
zamknięcia ruchu dla realizo-
wanego danego etapu. Każdy 
etap jest planowany do realizacji 
z możliwością zapewnienia do-
jazdu lokalnych mieszkańców 
do domów".

Zamknięcie DW 634 na od-
cinku Zielonka – Wołomin zgod-
nie z poniższymi etapami 
• Etap 1: Od ul. Orląt Lwowskich 
do ul. Nadarzyn (w Kobyłce) od 
31.01.24 (śr.) do 28.06.24 (pt.)

• Etap 2: Od ul. Nadarzyn do 
ul. Ręczajska (w Kobyłce) od 
02.12.24 (pon.) do 31.12.25 (śr.)
• Etap 3: ul. Ręczajska (w Ko-
byłce) do ul. Legionów (w Wo-
łominie) od 19.02.24 (pon.) do 
29.11.24 (pt.)
• Etap 4: ul. Legionów do ul. 
Reja (w Wołominie) od 02.12.24 
(pon.) do 31.12.25 (śr.)
• Etap 5: ul. Reja do al. Nie-
podległości (w Wołominie) od 
19.02.24 (pon.) do 29.11.24 (pt.)
• Etap 6: al. Niepodległości do 
ul. Lipińska (w Wołominie) od 
02.12.24 (pon.) do 31.12.25 (pt.)

Harmonogram jest jednak 
tylko orientacyjny. Jak zwykle - 
wszystko popsuć może pogoda.

Czy to koniec remontów?

Niestety! To jeszcze nie koniec 
wszystkich remontów. Następnym 
przebudowywanym odcinkiem 
DW nr 634 będzie ten od ul. Orląt 
Lwowskich w Kobyłce do wiaduktu 
w Zielonce. Właśnie przetarg na 
prace wygrała firma Strabag Sp. z 
o.o. z Pruszkowa.

Już oficjalnie wiemy czyja oferta 
jest najlepsza, wkrótce zapewne 
podpisanie umowy – pisze w me-
diach społecznościowych dyrektor 
Delegatury Urzędu Marszałkow-
skiego, Igor Sulich. – A na wiosnę 
albo i trochę wcześniej (wycinka 
drzew?) i pierwsze prace na odcin-
ku: 1. od wiaduktu w Zielonce przy 
ulicy Legionów (od km 22+055), 
po most na rzece Długiej, przy stacji 
Orlen (do km 25+155), 2. od mostu 
na rzece Długa (od km 25+155), 
do ulicy Hallera i Dąbrowskiego 
w Turowie (skręt na Ossów) (do 
km 26+012), 3. od ulicy Hallera w 
Turowie (skręt na Ossów) (od km 
26_012), do ulicy Orląt Lwowskich 
(do km 26+831) w Kobyłce.

Dyrektor Sulich zdradził nam, 
że wycinka obejmie ok. 280 drzew, 
z których większość rośnie w Zie-
lonce. Wycinka musi się zakończyć 
jeszcze w lutym, przed okresem 
lęgowym ptaków. 

Wycinki drzew zawsze budzą 
żal i opór społeczny. Zwłaszcza jeśli 
wiadomość jest dla mieszkańców 
całkowitym zaskoczeniem – a tym 
razem może tak być, ponieważ 
władze poprzedniej kadencji nie 
nagłaśniały tej sprawy dostatecznie 
mocno.

Zgodnie z dokumentacją, która 
jest w posiadaniu Urzędu Miasta 
Zielonka przedmiotem konsulta-
cji były rozwiązania techniczne, 
inżynieryjne, zatoki, pasy włą-
czeniowe, ronda oraz wszelkiego 

rodzaju rozwiązania mające na 
celu upłynnienie ruchu – tłumaczy 
naszej redakcji Małgorzata Ufnal 
z Urzędu Miasta Zielonka. – Z 
posiadanej dokumentacji wynika, 
iż poprzednia kadencja nie prowa-
dziła uzgodnień w zakresie kolizji 
drzewostanu z wypracowanymi 
rozwiązaniami technicznymi. War-
to jednak zaznaczyć, iż projekt 
drogowy modernizacji DW 634 
przewiduje usunięcie kolizyjnych 
drzew skupionych w zdecydowanej 
większości poza obszarem ścisłej 
zabudowy Zielonki, jak również na 
terenach nienależących do Miasta.

Niedługo po wycince ruszy prze-
budowa, jednak za wcześnie jest na 
podanie konkretnych terminów. Za-
leżą one nie tylko od pogody, ale i od 
formalności w lokalnych urzędach.

Przed nami zatem sporo zmian, 
nerwów i utrudnień, ale uzbrójmy 
się w cierpliwość. Warto czekać na 
finał tych prac. Kiedyś będzie nam 
się jeździć lepiej. My będziemy Was 
informować o kolejnych etapach 
przebudowy i o kolejnej wycince 
drzew.

Czy objazd na DW634 
pójdzie pod  
Twoimi oknami?

Widziały gały
Edward M. Urbanowski

Będzie Armagedon. Armagedon korków, dźwięku klaksonów  
i smrodu spalin, kiedy samochody utkną  
w ruchu wahadłowym na drodze wojewódzkiej. 

Czy wołomiński urząd  
toleruje antysemityzm?
Lech Urbanowski,  
współtwórca programu „Właściwi Ludzie”

Lada dzień rusza przebudo-
wa drogi wojewódzkiej  
nr 634. Drzewa, które 
kolidowały z inwestycją, już 
padły pod toporem. Teraz 
naszym największym zmar-
twieniem jest to, czy objazdy 
zostaną puszczone pod 
naszymi oknami oraz czy po 
nocach będzie budzić nas 
hałas ciężarówek, motocykli 
i karetek. Sprawdźcie więc z 
nami, co gdzie i kiedy będzie 
zamknięte, którędy zostanie 
skierowany ruch, co osta-
tecznie zostanie zrobione i 
ile potrwają utrudnienia.

Startuje kolejny etap długo oczekiwanej przebudowy DW 634. Projekt wzbudza zainteresowanie ale podgrzewa też emocje 
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W Mareckim Budżecie 
Obywatelskim (MBO) każdy 
mieszkaniec Marek może 
zgłosić projekt i zagłosować. 
Nie trzeba być zameldo-
wanym, ani pełnoletnim. 
Uczestnictwo w budżecie 
obywatelskim to świetna oka-
zja, żeby razem z innymi de-
cydować o tym, jak zmieniają 
się Marki. 

Świetną okazją do przyj-
rzenia się całej procedurze 
konsultacji jest uczestnictwo 
w pracach Zespołu ds. 
MBO.

W skład Zespołu 
corocznie wchodzą 
przedstawiciele bur-
mistrza, rady miasta, 

organizacji społecznych dzia-
łających na terenie miasta 
oraz mieszkańcy – każda gru-
pa ma dwóch reprezentantów.

Kandydatów mogą zgła-
szać organizacje pozarządowe 
działające na terenie miasta 
Marki. Zgłosić może się także 
każdy pełnoletni mieszkaniec 
Marek. 

Zespół dba o prawidłowy 
przebieg konsultacji spo-
łecznych, weryfikuje pod 

względem formalnym zło-
żone propozycje projektów i 
przekazuje je do oceny me-
rytorycznej przez wydziały 
urzędu miasta. Kompetencją 
Zespołu jest także podję-
cie decyzji o dopuszczeniu 
projektów do głosowania i 
przedstawienie tej decyzji 
Burmistrzowi. Zajmuje się 
także ewaluacją regulaminu, 

oceną akcji informacyjno-
-promocyjnej jak również 
całego procesu MBO.  Praca 
w Zespole jest nieodpłatna, a 
sam Zespół powoływany jest 
zarządzeniem Burmistrza 
na okres do 31 grudnia 2024 
roku.

Termin zgłoszeń upływa 
1 marca 2024 r. o godz. 12:00.  
Kandydaci do Zespołu ds. 
Mareckiego Budżetu Oby-
watelskiego zostaną wyło-
nieni w drodze publicznego 
losowania, które odbędzie się 
11 marca 2024 r. o godzinie 
12:00 w sali konferencyjnej 
B1 w budynku Urzędu Mia-
sta Marki przy al. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego 95.

Mieszkańcy 
Marek, co roku 
wymyślają i zgła-
szają projekty,  
a następnie wybie-
rają w głosowaniu 
te, które zostaną 
zrealizowane. W ten 
sposób wspólnie 
decydują o tym, co 
powstanie w najbliż-
szej okolicy.

Burmistrz Miasta Marki zaprasza  
do udziału w pracach Zespołu  
ds. Mareckiego Budżetu Obywatelskiego.

Marecki Budżet  
Obywatelski 2024

ty też m
ożesz decydow

ać

Do Warszawy rowerem  
wzdłuż torów?

32 raz w Polsce, 19 raz w Markach

– Pamiętacie pomysł – poprowadzenia ścieżki rowerowej wzdłuż torów kolejowych? Mamy wreszcie 
zielone światło – w Kobyłce teren, gdzie taka ścieżka mogłaby powstać, znajduje się właśnie na terenie 
kolejowym. Ulica – Norweska a potem wzdłuż parkanu OSiR Wicher – informuje na swoim oficjalnym 
profilu na FB Edyta Zbieć, burmistrz Miasta Kobyłka.

Największa na świecie orkiestra będzie kwestować pod hasłem "Płuca po pandemii". Gramy dla 
dzieci i dorosłych! 28 stycznia 2024 r. finał największego wydarzenia charytatywnego w Polsce.

Edyta Zbieć, burmistrz Kobył-
ki zwróciła uwagę na informację 
dotyczącą podpisania porozu-
mienia pomiędzy  PKP PLK i 
Związkiem Województw RP, które 
dotyczy współpracy przy budowie 
ścieżek rowerowych wzdłuż linii 
kolejowych.

– Zapraszam w imieniu Ko-
byłki do rozmów z PKP PLK w 
temacie wspólnego działania, 
aby do samego „Wileniaka” taka 
ścieżka rowerowa powstała – 
napisała burmistrz Kobyłki kie-
rując zaproszenie do urzędów 
miast zlokalizowanych wzdłuż 
linii kolejowej: Urząd Miejski w 
Wołominie, Urząd Miasta Ząbki, 
Zielonka – oficjalna strona Miasta

Oficjalna informacja w tej spra-
wie brzmi następująco:

„Zarządca infrastruktury 
kolejowej PKP PLK i Związek 
Województw RP podpisały poro-
zumienie ramowe o współpracy 
przy budowie nowych ścieżek 
rowerowych wzdłuż linii kolejo-
wych – poinformowała w środę 
PKP PLK.

Porozumienie o współpra-
cy PLK ze Związkiem Wo-
jewództw RP ma usprawnić 
budowanie przez samorządy 
tras rowerowych na obszarach 
kolejowych. Określono w nim 
ramy współpracy dotyczące wa-
runków technicznych skrzyżowań 
linii kolejowych z drogami 
rowerowymi, a także 
dróg dojścia dla ro-
werzystów i osób 
o ograniczonej 
możliwości 

poruszania się do peronów stacji 
i przystanków kolejowych.”

Społeczna dyskusja o moż-
liwości budowy 

ścieżki ro-
w e r o w e j , 
czy wręcz 

nawet drogi wzdłuż torów kole-
jowych, prowadzona jest od wielu 
lat. Do tej pory jednak wszystko 
rozbijało się o brak zgody ze strony 
właściciela gruntów przylegających 
do torów.

Podpisane porozumienie to 
bez wątpienia światełko w tunelu. 
Miejmy nadzieję, że sąsiadujące ze 
sobą samorządy podejmą wspólne 

działanie, aby powstały takie formy 
komunikacji, które będą stanowiły 
alternatywną możliwość komuni-
kacji pomiędzy Warszawą a miesz-
kańcami najbliżej zlokalizowanych 
miejscowości. Trzymamy kciuki i 
z ciekawością będziemy obserwo-
wali rozwój zdarzeń związanych z 
tą inwestycją.

Oprac. TUR 

Tego dnia po raz 32 zagra 
Wielka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy a mottem tegorocznej 
edycji jest hasło „Tu wszystko 
gra OK!”

Z zebranych podczas Finału 
funduszy Fundacja planuje kupić 
urządzania dla:
• diagnostyki obrazowej, m.in. 
rezonanse magnetyczne i aparaty 
ultrasonograficzne
• diagnostyki czynnościowej, 
m.in. polisomnografy i przeno-
śne spirometry
• diagnostyki endoskopowej, 
m.in. systemy do badań bron-
choskopowych w nawigacji we-
wnątrzoskrzelowej i broncho-
skopy
• rehabilitacji - sprzęt do reha-
bilitacji pulmonologicznej wyko-
rzystywanej w terapii chorych po 
przeszczepieniu płuc
• torakochirgurgii, m.in. systemy 
elektrokoagulacji i kriosondy

Niedzielny finał będzie zwień-
czeniem kilkumiesięcznej pracy 
członków sztabu WOŚP Marki. 
To już 19 raz, kiedy Marki włą-
czają się w ogólnopolską zbiórkę.

Wielki finał jest już dopięty 
a do ustalenia pozostały jedynie 
drobne szczegóły. Odbędzie się 
on w gościnnych progach Ma-
reckiego Centrum Edukacyjno-
-Rekreacyjnego (MCER) przy 
ul. Wspólnej 40-42.

Zapewniamy, że to będzie 
kolejny niezapomniany finał 
WOŚP. Przygotowaliśmy dla 
mieszkańców wiele różnorod-
nych i niepowtarzalnych atrakcji. 

Warto spędzić wspólny czas 
korzystając z mareckiej bazy 

lokalowej i wybrać się na to wyda-
rzenie w rodzinnym gronie. Nie 
trzeba będzie martwić się o za-
pewnienie najbliższym posiłków 
gdyż organizatorzy zadbali o to i 
na miejscu nie zabraknie również 
strefy gastronomicznej. Jednym 

słowem - będzie smacznie, pach-
nąco, kolorowo i rodzinnie. 

Zadbano również o atrakcje na 
scenie, na której uczestnicy trady-
cyjnie zobaczą nie tylko występy 
artystyczne ale bedą mogli wziąć 
udział w licznych licytacjach. 

- W budynku MCER znaj-
dziecie warsztaty dla dzieci i 
dorosłych, wiele atrakcji dla ma-
łych i dużych w tym dmuchańce 
i kino. Przeżyjecie wiele nieza-
pomnianych chwil!  – zapewniają 
sztabowcy mareckiego WOŚP.

Nikomu dziś nie trzeba przy-
pominać, że jak zwykle nadrzęd-
ny jest tu cel charytatywny. Ale 
nie ez znaczenia jest również 
możliwość spotkania ze znajo-
mymi, spędzenia wspólnie czasu 
i rozmów w przyjaznym gronie.

- Dodam tylko, że już trwają 
finałowe aukcje na allegro. Za-
chęcam do wchodzenia na stronę 
z licytacjami od sztabu Marki – są 
tam także interesujące zestawy, 
które przekazałem na ten cel. 
Zaś kolejne trzy z nich wylicytu-
jemy wspólnie ze sceny podczas 
Finału – zachęca Jacek Orych, 
Burmistrz Miasta Marki.  

W 2023 roku Marki zebrały 
ponad 317 000 zł. Markowanie 
co roku udowadniają, że mają 
ogromne serca. Okażmy je rów-
nież 28 stycznia.

WPZ

- Porozumienie o współpracy PLK ze Związkiem Województw RP 
ma usprawnić budowanie przez samorządy tras rowerowych 

na obszarach kolejowych. Określono w nim ramy współ-
pracy dotyczące warunków technicznych skrzyżowań linii 
kolejowych z drogami rowerowymi, a także dróg dojścia 

dla rowerzystów i osób o ograniczonej możliwości 
poruszania się do peronów stacji i przystanków 

kolejowych – poinformowała na swoim FB-kowym 
profilu Edyta Zbieć burmistrz Miasta Kobyłka, 

przytaczajac treść zawartego porozumienia.

(...) - Dodam tylko, że już trwają 
finałowe aukcje na allegro. 
Zachęcam do wchodzenia na 
stronę z licytacjami od sztabu 
Marki – są tam także interesują-
ce zestawy, które przekazałem 
na ten cel. Zaś kolejne trzy  
z nich wylicytujemy wspólnie  
ze sceny podczas Finału.  
W 2023 roku Marki zebrały 
ponad 317 000 zł. Markowanie 
co roku udowadniają, że mają 
ogromne serca. Okażmy je rów-
nież 28 stycznia. – mówi Jacek 
Orych, burmistrz Miasta Marki.

O tym, że trasa wzdłuż torów kolejowych to doskonałe rozwiązanie dla rowerzystów mówi się od dawna. Czy teraz się uda?

www.zyciepw.pl

codziennie nowe informacje
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-  Od poniedziałkowego 
popołudnia mamy do czynie-
nia z intensywnymi opadami 
śniegu. W poniedziałek, 15 
stycznia około 22:00 rozpo-
częliśmy akcję odśnieżania 
polegającą na płużeniu i 
posypywanie solą miejskich 
dróg bitumicznych, która za-
kończyła się o 4 rano we wto-
rek. Tego samego dnia około 
godziny 22:30 rozpoczęliśmy 
drugi etap prac odśnieża-
nia, zakończony dziś około 
godziny 5 rano. Te zlecenie 
wykonuje firma zewnętrzna 
wybrana w przetargu. Dziś 
około godziny 10:30 ru-
szyliśmy w teren po 
raz trzeci. Tu pragnę 
zaznaczyć, że w nocy 
z wtorku na środę 
pojawiła się nowa 

warstwa białego puchu. Jego 
topnieniu sprzyja nie tylko 
mieszanka chlorku sodu i 
piasku, którą posypujemy 
drogi i chodniki, lecz również 
promienie słońca rozgrze-
wające ciemne nawierzchnie 
drogi. – podkreśla burmistrz 
Marek Jacek Orych,

Prace na mareckich 
chodnikach i przystankach 
cały czas wykonują pracow-
nicy Zakładu Usług Ko-
munalnych (ZUK): ekipa 

utrzymaniowa przystanków 
– odśnieżanie, posypywanie 
solą i wywóz odpadów; pięć 
ciągników, odśnieżających i 
sypiących sól po miejskich 
chodnikach

Warto zaznaczyć, że od-
śnieżanie i utrzymanie w 
Markach jest podzielone 
między trzech zarządców. 
Za Aleję Piłsudskiego i Le-
gionową odpowiada Mazo-
wiecki Zarząd Dróg Woje-
wódzkich, za ulice: Fabrycz-

ną i Sosnową-Kościuszki 
– powiat wołomiński. Mimo 
tego Miasto Marki pomaga 
tym instytucjom w odśnie-
żaniu chodników. W sumie 
w Markach do odśnieżania 
jest około 200 km dróg i 
chodników.

- Cały czas monitoruje-
my sytuacje na mareckich 
drogach, zarówno tych kra-
jowych, powiatowych jak i 
naszych gminnych, dokłada-
my wszelkich starań, aby wa-
runki zimowe jak najmniej 
utrudniały poruszanie się po 
mieście. – mówi burmistrz 
Jacek Orych.

 - Monitorujemy 
sytuację na dro-
gach i dokładamy 
starań, aby warunki 
zimowe jak najmniej 
utrudniały poruszanie 
się po mieście.  
– mówi burmistrz 
Jacek Orych.

Od 15 stycznia miejskie służby 
i zewnętrza firma intensywnie pracują 
na mareckich drogach i chodnikach.

Wróciła  
prawdziwa zima

raport z odśnieżania m
iasta

Jeśli chcesz złożyć wnio-
sek o dowód osobisty przez 
Internet, musisz mieć profil 
zaufany na platformie ePU-
AP lub bezpieczny podpis 
elektroniczny.

Jeśli składasz wniosek 
przez Internet, musisz uzu-
pełnić go o odciski palców i 

wzór pod-
pisu. Dane te zostaną pobrane 
w urzędzie i umieszczone 
w dowodzie osobistym. Na 
wizytę w urzędzie masz 30 
dni od złożenia wniosku przez 
Internet. Po tym terminie twój 
wniosek nie zostanie zrealizo-
wany (pozostanie bez rozpo-
znania). – informuje Serwis 
Rzeczypospolitej Polskiej.

Czas oczekiwania na do-
wód osobisty wynosi 30 dni 
od daty uzupełnienia wzoru 
podpisu i pobrania odcisków. 
Usługa jest bezpłatna. Na 

stronie obywatel.gov.pl można 
sprawdzić, czy dowód osobi-
sty jest gotowy do odbioru.

Wniosek o dowód musi 
złożyć każdy, kto: ukończył 18 
lat i nie ma jeszcze dowodu 
osobistego; wymienia dowód 
osobisty  np. z powodu zmiany 

danych osobowych.Wniosek 
o dowód może złożyć każdy, 
kto: kończy 18 lat za mniej niż 
30 dni, jest polskim obywate-
lem, który mieszka za granicą. 
Jeśli obecny dowód osobisty 
traci ważność, wniosek na-
leży złożyć co najmniej 30 
dni przed upływem terminu 
ważności.  Nie ma obowiązku 
wymiany dowodu, jeśli zmie-
nia się adres zameldowania, 
nazwa urzędu, który wydał 
twój dowód lub nazwa miej-
sca urodzenia.

dow
ód osobisty przez Internet

Czas oczekiwania  
na dowód osobisty wynosi 30 dni od daty uzupełnienia  

wzoru podpisu i pobrania odcisków. 

Zmieniły się dane zawarte w twoim dowodzie osobi-
stym? A może kończy się ważność twojego dowodu 
osobistego albo twój zwykły dowód jest jeszcze 
ważny, a chcesz mieć e-dowód? Zbliżają się twoje 
18 urodziny i chcesz wyrobić swój pierwszy dowód? 
Możesz to zrobić w dowolnym urzędzie, niezależnie 
od adresu zameldowania, lub przez Internet. 

Wnioski o wydanie  
dowodu osobistego 
można składać  
w formie elektronicznej 

Jak można wesprzeć budowę 
wołomińskiego  
Hospicjum dla dzieci?

„30 lat minęło” to hasło pod jakim na 19 kwietnia 2024 roku, zaplanowany został 26 Bal Charyta-
tywny Wołomińskiego Klubu Biznesu. Wołomiński Klub Biznesu od ponad ćwierć wieku wspiera 
funkcjonowanie Hospicjum Opatrzności Bożej w Wołominie przekazując datki rzeczowe i pie-
niężne na podniesienie standardu i poprawę wyposażenia placówki. 

Jednym ze źródeł, z których 
pozyskiwane są środki pomocowe 
jest organizowany już po raz 26 Bal 
Chaytatywny. Również w tym roku 
WKB działa w kierunku organizacji 
tego wydarzenia a środki zgroma-
dzone z balu zostaną przeznaczone 
na budowę Hospicjum Opatrzności 
Bożej dla dzieci.

Budowa Hospicjum Opatrzno-
ści Bożej dla dzieci, które jest po-
wstaje pod egidą Księży Orionistów 
w Wołominie to niezwykle ważna 
inicjatywa. Na chwilę obecną nowy 
budynek jest już w stanie surowym 

i chociaż dużo zostało już wykonane 
to nadal istnieje potrzeba finanso-
wego wsparcia, aby potrzebujący 
mogli w pełni z niego korzystać.

Zaproszenie do udziału w Balu 
organizatorzy kierują do każdego, 
kto pragnie przyczynić się do reali-
zacji tej szlachetnej sprawy. 

Bilety można nabyć w sekre-
tariacie Wołomińskiego Klubu 
Biznesu mieszczącego się w BJM 
w Wołominie tel.: 22 763 95 12 oraz 
w Zielonce w Hotelu Trylogia, a ich 
cena wynosi 450 zł za osobę i 900 
zł za parę – 

Hospicjum Opatrzności Bożej, 
powstało w pierwszej połowie lat 
90-tych ubiegłego wieku. Opieką 
obejmuje osoby dorosłe. – Od 
dłuższego czasu obserwowaliśmy 
rosnącą potrzebę stworzenia ta-
kiego miejsca również dla dzieci. 
Tak jak wspomniałem, początki 
budynku hospicjum dla osób doro-
słych sięgają 1994 roku, a obecnie 
trwa budowa nowego ośrodka 
specjalistycznego, w tym hospicjum 
perinatalnego – podkreśla ksiądz 
Dariusz Czupryński, dyrektor 
Hospicjum. 

Tak więc organizowany bal 
charytatywny to nie tylko szansa na 
miłe spędzenie czasu i integrację 
społeczności, ale przede wszyst-
kim okazja do realnego wsparcia 
i pomoc w szybszym ukończeniu 
inwestycji. Przypomnijmy, że jest 
to  projekt, który ma kluczowe 
znaczenie dla wielu rodzin. Każdy 
zakupiony bilet i każda przekazana 
złotówka to ważny wkład w roz-
budowę hospicjum, które będzie 
miejscem opieki i wsparcia dla 
dzieci potrzebujących specjali-
stycznej pomocy.

• Wpłacając środki na konto 
Hospicjum Opatrzności Bożej Księża Orioniści
ul. Piłsudskiego 44, 05-200 Wołomin
Pekao S.A. o/Wołomin
Nr konta: 02 1240 6335 1111 0000 5137 9476

• wskazując cel przy Rozliczeniu PIT we współ-
pracy z Instytutem Wsparcia Organizacji Pozarzą-
dowych w ramach projektu PITax.pl dla OPP. 1,5% 
odpisu z podatku PIT.

Jak przekazać 1,5 % podatku  
na rzecz Hospicjum Opatrzności Bożej 
Księża Orioniści

Nie musimy wpłacać kwoty 1,5 % podatku na 
konto bankowe organizacji. Podatek przekaże 
za nas urząd skarbowy. Wystarczy w zeznaniu 

podatkowym wpisać nazwę i nr KRS organizacji, 
którą chcemy wesprzeć oraz przekazywaną kwotę 
podatku.

Jeżeli chcesz podarować 1,5 % swojego podatku 
naszemu Towarzystwu musisz w zeznaniu podat-
kowym (PIT-36, PIT-37 lub PIT-28):
• Podać nr KRS organizacji - 0000315342

• Podać kwotę wpłaty ( nie większą niż wyliczony 
1,5 % podatku dochodowego, zaokrągloną do 
pełnych dziesiątek groszy w dół).

Ważne informacje!

• Organizacje, które mają prawo otrzymywać 1,5 
% znajdziemy na liście publikowanej przez Mini-
stra Sprawiedliwości w Dzienniku Urzędowym.

• Pieniądze – 1,5 % podatku należnego - na konto 
wybranej organizacji przekaże urząd skarbowy w 
terminie do 3 miesięcy.

• Z wyliczonej kwoty potrącone zostaną koszty 
przelewu.

• Podatnik nie może podzielić swojego 1,5 % 
między kilka organizacji!

• 1,5 % można przekazać tylko w zeznaniach 
podatkowych złożonych w terminie do 30 kwietnia  
lub do 31 stycznia , jeśli rozliczasz się na zasadach 
ryczałtu.

Informacje dla emerytów:

Jeśli jesteś emerytem i Twój podatek rozlicza ZUS, 
wypełnij dodatkowo PIT 37.

Budowę Hospicjum dla dzieci w Wołominie można wesprzeć również: 

DOmInIK  KOzaCzKa 
Samorządowy Wołomin,  
współtwórca programu  

„Właściwi Ludzie”

Zachodzę w głowę czy miał to 
być wielki sukces wołomińskiej 
Włodarki czy też może od początku 
stawiano jedynie na propagandowy 
efekt inwestycji w realizację projektu 
poszukiwania wód geotermalnych 
w Wołominie? Dziś trudno pozbyć 
się wrażenia, że w wołomińskim 
magistracie nikt nie wie co z tym 
fantem zrobić. 

Pomimo upływu czasu ciągle nie 
wiadomo w jaki sposób zostanie ten 
projekt sfinansowany, jakie zostaną 
wybrane rozwiązania techniczne na 
zagospodarowaniem wody geoter-
malnej (temp. 36°C) w Wołominie. 
Ze strzępków dostępnych informacji 
trudno też dowiedzieć się, do ja-
kich celów to „nasze ciepło” będzie 
służyło.

Od zorganizowanej przez władze 
gminy konferencji prasowej minęły 
trzy miesiące i nadal nic ponad to, 
że odtrąbiono trudny do sprecyzo-
wania sukces, więcej nie przekazano 
mieszkańcom. 

Przypomnę, że na wspomnianej 
konferencji przedstawiono wyniki 
uzyskane z odwiertu badawczego 
wykonanego na terenie OSiR Hu-
ragan Wołomin, które kształtują 
się następująco:  wydajność źródła 
wynosi 199m3/h,  temperatura wody 
- 36,7 stopni Celsjusza (mniej niż 
zakładano).

Przy tych parametrach mak-
symalna moc termiczna otworu 
kształtuje się na poziomie 5,18 MW. 
Teoretyczne 5.28MW bo o tym ile 

będzie kosztować magiczna instala-
cja geotermalna nie usłyszeliśmy ani 
słowa. Tak jakby technologia będąca 
w stanie uzyskać w opłacalny sposób 
energię cieplną z wody o temperatu-
rze naszego ciała (36.7°C) na dzień 
dzisiejszy nie istniała.

Warto jednak zwrócić uwagę na 
fakt, że na spotkaniu poinformo-
wano o sukcesie inwestycji, a Pani 
Burmistrz Elżbieta Radwan w swoim 
„kwiecistym i abstrakcyjnym stylu” 
podsumowała projekt słowami: „To 

jest naprawdę szansa dla Wołomina, 
mamy wodę i naprawdę nie zmar-
nujemy żadnej okazji i żadnej chwili 
do tego, żeby z tej wody wycisnąć jak 
najwięcej dobra dla Wołomina”. 

I to by było na tyle, bo do dziś 
w temacie zapanowała cisza. Pro-
jekt został przekazany do Zakładu 
Energetyki Cieplnej, a w budżecie 
gminy na 2024 rok nie zabezpieczono 
żadnych środków na kolejne etapy tej 
inwestycji. Trwa oczekiwanie, czy z 
KPO będzie możliwość pozyskania 

bardzo dużych środków finansowych 
na te cele (koszty budowy ciepłowni 
geotermalnej, to przynajmniej kilka-
dziesiąt milionów złotych). 

Jednym słowem -  władza chce 
teraz przemilczeć temat do wio-
sennych wyborów samorządowych.  
A w kolejnej kadencji nowo wybrana 
rada gminy i burmistrz, będą musieli 
odpowiedzieć na pytanie - co zrobić 
z tą, tak kosztowną dziurą w ziemi? 

Nigdzie nie zauważyłem pro-
pozycji możliwego do przyjęcia 

kierunku działania. Nie wiadomo 
czy przyjdzie nam pogodzić się ze 
stratą kilku - kilkunastu milionów  
i zasypać ten nieszczęsny otwór, czy 
jednak szukać środków na budowę 
ciepłowni geotermalnej, z której na 
dzień dzisiejszy ciepło będzie mini-
mum kilkukrotnie droższe od tego 
wytwarzanego obecnie przez ZEC. 

W moim odczuciu pomysł cie-
płowni geotermalnej podąża śladami 
innego ambitnego projektu - budowy 
kompleksu rekreacyjnego na terenie 

OSIR Huragan Wołomin. Co ciekawe 
na tej samej działce na przełomie 
2017 i 2018 roku Burmistrz Woło-
mina Elżbieta Radwan zapowiadała 
rozbudowę basenu o część rekreacyj-
ną. Miał powstać dodatkowy budynek 
połączony z obecnym z atrakcjami 
znanymi z nowoczesnych parków 
wodnych. 

Przed poprzednimi wyborami 
wołomińskie władze zapewniały 
mieszkańców i radnych, że budowa 
ruszy już niebawem i, że mają pomysł 
na montaż finansowy tej inwestycji. 
A po wyborach i uzyskaniu reelekcji 
przez obecną burmistrz, ten am-
bitny pomysł został wyciszony, aż 
ostatecznie zniknął z dokumentów 
budżetowych gminy w 2021 roku. 

Sam pomysł rozbudowy basenu 
kosztował mieszkańców gminy około 
200 tyś zł oraz wiele godzin pracy 
miejskich urzędników. 

Dziś wiemy, że na poszukiwanie 
wód geotermalnych przez gminę już 
tylko z własnych środków wydatkowa-
no 5 mln zł. Do tego celu wykorzy-
stano bardzo atrakcyjną działkę, na 
której nic innego nie będzie można 
zrobić.

Tylko z tej pobieżnej analizy 
widać, że po raz kolejny projekt 
przerasta merytorycznie i koncep-
cyjnie samorządowe władze Gminy 
Wołomin. 

Miał być skok technologiczny, a 
jest paniczne poszukiwanie pomysłu 
co z tym zrobić i jak dotrwać z możli-
wie najmniejszymi stratami wizerun-
kowymi i politycznymi do kwietnia. 
Byle  do wyborów samorządowych! 

A potem? Potem to się zobaczy, 
bo być może kto inny będzie musiał 
się już tym martwić?

– (...) pomysł ciepłowni geoter-
malnej podąża śladami innego 
ambitnego projektu - budowy 
kompleksu rekreacyjnego na 
terenie OSIR Huragan Woło-
min. (...) na tej samej działce 
na przełomie 2017/18 roku 
Elżbieta Radwan zapowiadała 
rozbudowę basenu o część 
rekreacyjną. Po uzyskaniu 
reelekcji ten ambitny pomysł 
zniknął z dokumentów budże-
towych gminy w 2021 roku - 
zauważa Dominik Kozaczka. 

Kasa wydana i co dalej?

Od kilku miesięcy na Facebookowej stronie pn. Właściwi Ludzie, wspólnie z Piotrem Szczerbiakiem i Le-
chem Urbanowskim przyglądamy się projektowi poszukiwania wód geotermalnych w Wołominie. Mamy 
początek 2024 roku i nadal niewiele możemy się dowiedzieć co dalej z flagowym projektem obecnej 
burmistrz Wołomina - Elżbiety Radwan i w jaki sposób ma być finansowany w kolejnych latach. Kasa 
wydania ale nie wiadomo co dalej?

www.zyciepw.pl obserwuj nas na 
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- Wreszcie udało się ode-
brać i oddać do ruchu DW 
634 ul. Skorupki w naszym 
mieście. Dziękuję bardzo 
Panu Marszałkowi Adamo-
wi Struzikowi i wszystkim 
służbom podległym oraz wy-

konawcy 
za nową, 
p i ę k n ą 
drogę, na 
którą czeka-
liśmy wiele lat. 
Inwestycja zosta-
ła oddana do użytku 5 
stycznia br., chociaż zgodnie 
z umową termin jej zakoń-
czenia przypadał na 17 lu-
tego 2024 roku. - napisała w 
mediach społecznościowych 
Małgorzata Zyśk, Burmistrz 
Miasta Ząbki.

Dokumentację projek-
tową do przebudowy drogi 

DW 634 ul. Skorupki opra-
cowało i sfinansowało Mia-
sto Ząbki. Władze miasta 
uzyskały także niezbędne 
decyzje, w tym ZRiD, ze-
zwalające na zrealizowanie 
inwestycji. Miasto Ząbki sfi-
nansowało również miejsca 
postojowe i drogi dojazdo-
we do punktów usługowych 

i nieruchomości zlokali-
zowanych na odcinku 

drogi wojewódzkiej 

6 3 4  u l . 
Skorupki, 
p r z e b i e -
g a j ą c y m 

przez miasto 
Ząbki. 
Budowa pasa 

drogowego i ścieżki 
rowerowej została sfinan-
sowana ze środków Samo-
rządu Województwa Ma-
zowieckiego. Sejmik Wo-
jewództwa Mazowieckiego  
przeznaczył na ten cel 29 
mln złotych, większa część 
tych środków pochodziła z 
dotacji zewnętrznych.

Dokumentację 
projektową opraco-
wało i sfinansowało 
Miasto Ząbki. Mia-

sto sfinansowało też 
miejsca postojowe  

i drogi dojazdowe do  
nieruchomości  

i punktów 
usługowych.

Nowa jezdnia z wydzielonymi pasami do lewoskrętów, 
ronda na skrzyżowaniach z ulicami Sosnową i Langiewi-
cza oraz Wyzwolenia, chodniki i ciągi pieszo - rowerowe 
oraz drogi serwisowe do obsługi lokalnego ruchu - wszyt-
ko to znacznie poprawi bezpieczeństwo i komfort jazdy 
użytkowników drogi. 

Pierwsze samochody  
już jeżdżą  
nową ul. Skorupki

bezpieczniej na D
W

 634

– Pierwszy wniosek, jaki mi się 
nasunął w trakcie oglądania 
pierwszego wideo-czatu z Pani 
udziałem jest taki, że o ile 
dziennikarze na ogół skupiają 
swoją uwagę na inwestycjach 
gminnych o tyle mieszkańcy 
pytali, o wydawać by się mogło, 
mniej skomplikowane zagadnie-
nia takie jak kosze na śmieci, 
miejsca na spacery z psami i.t.p. 
Pani burmistrz, czy to znaczy, 
że wszystkie najważniejsze in-
westycje Ząbki już zrealizowały?
– Myślę, że nigdy nie będzie tak, że 
wszystko już zostało wykonane, bo-
wiem zawsze jest jeszcze coś waż-
nego do zrobienia i kolejne drogi, 
które trzeba wyremontować czy 
kolejne budynki oświatowe, które 
wymagają nakładów, pojawiają się 
potrzeby budowy kolejnych, ale 
faktycznie – prawdą jest, że udało 
się w tej kadencji zrobić bardzo 
dużo i te potrzeby w tej chwili są 
już mniej pilne i pewnie dlatego 
to życie codzienne składające 
się z drobiazgów jest w tej chwili 
w kręgu zainteresowań naszych 
ząbkowskich mieszkańców.
– Przed nami wybory samorzą-
dowe więc trudno przewidzieć 
czy będzie Pani dane realizo-
wać budżet na 2024 rok, który 
Pani przygotowała. Czy są w 
nim kolejne drogi?
– Myślę, że niezależnie od tego 
jak zmienią się władze naszego 
miasta – zarówno zarządzające 
jak również te będące w radzie 
miejskiej obowiązywał będzie 
budżet miasta, który na ten rok 
został uchwalony przez obecną 
radę. Stało się to bardzo wcześnie 
bo 19 grudnia 2023 roku, czyli w 
pierwszym możliwym terminie. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 
pomimo tego, że w naszej radzie 
są trzy różne kluby radnych z któ-
rych żaden nie ma większości. To 
świadczy o tym, że to jest dobry bu-
dżet, korzystny dla mieszkańców i, 
że te inwestycje, które zostały tam 
zapisane, są potrzebne.
– Obserwując tę kadencję i to co, 
działo się w czasie tego czasu 
w Ząbkach, można stwierdzić, 
że Ząbki wybrały sobie do rady 
ludzi rozsądnych, którzy pomi-
mo wielu różnic w postrzeganiu 
świata, na pierwszym planie 
potrafią postawić dobro miasta. 
Nie każda społeczność miała 
tyle szczęścia. Idąc tym 
tokiem – czy będzie 
się Pani ubiegała o 
reelekcję?
– Jeszcze oficjal-
nej informacji na 
ten temat nie 
ogłosiłam, ale 
w różnych 
rozmowach 
kuluarowych podkre-
ślam, ze będę ubiegała się o reelek-
cję. Będę więc zabiegała o głosy 
mieszkańców. Będę startowała z 
własnego komitetu. Poprzednie 
wybory to był start z listy Prawa i 
Sprawiedliwości. Praca w samorzą-
dzie, w którym w tej chwili pracuję 
już od dziewięciu lat, jest pracą 
na rzecz lokalnych mieszkańców. 
O ile samorząd powiatowy jest 
trochę od tych mieszkańców od-
dalony to samorząd gminny skupia 
się przede wszystkim na bardzo 
lokalnych potrzebach konkretnej 
społeczności. Pracujemy nad tym, 
aby mieszkańcom żyło się lepiej, 
wygodniej, bezpieczniej. Nie ma 
tu ani opcji politycznych ani partii 
tylko jest wspólne działanie, jak to 
pokazuje choćby działanie ząbkow-
skiej rady, dla dobra mieszkańców. 
– Współpraca z radą… 
– W Ząbkach ta współpraca jest. 
Myślę, że jest dobre porozumienie, 
które skutkuje dobrą współpra-
cą, która pozwala nie marnować 

energii na rzeczy niepotrzebne. 
Dlatego też decyzją, którą pod-
jęłam już kilka lat temu, że jeśli 
będę ponownie kandydowała na 
stanowisko burmistrza w Ząbkach, 
to będę kandydowała z własnego 
komitetu.
– Nie zgodzę się do końca z 
twierdzeniem, że powiat jest 
dalej od mieszkańców. Powiat 
zbudował wiele dróg na terenie 
naszych gmin. A w Ząbkach 
powstaje również bardzo ważna 
inwestycja, jaką jest już IV Po-
radnia pedagogiczno-psycholo-
giczna. Tych przykładów byśmy 
pewnie znaleźli więcej…
– Powiedziałam to w tym znacze-
niu, że na terenie miasta więcej 
jest inwestycji gminnych niż po-
wiatowych. Mamy zaledwie kilka 
dróg powiatowych w naszym mie-
ście a dróg gminnych jest ponad 
dwieście. Więc to pokazuje skalę 

zaangażowania. Prawdą jest, że 
będzie powstawała czwarta po-
radnia dla powiatu wołomińskiego 
właśnie w Ząbkach co bardzo nas 
cieszy. Mieszkańcy mają zawsze 
taki odbiór, że jak cokolwiek chcą 
zgłosić, zapytać zawsze w pierw-
szym odruchu kierują się do swojej 
gminy i mówiąc o tej bliskości gmi-
ny czy powiatu to właśnie miałam 
na myśli.
– W dobiegającej końca kadencji 
Miasto Ząbki zainwestowało 
duże środki w rozwój bazy 
lokalowej dla oświaty. Popra-
wa warunków nauczania w 
starych obiektach jest widocz-
na, powstały nowe. Czy baza 
lokalowa dla potrzeb edukacji 
ząbkowskich dzieciaków jest 
już wystarczająca?
– Cały czas zabezpieczamy po-
trzeby najmłodszych mieszkań-
ców i młodych rodzin. Oczywiście 
nie tylko na tym aspekcie się 
skupiamy, ale jest to taki prio-

rytet wynikający z ilości dzieci 
w naszym mieście. Do tej pory 
w tej kadencji wybudowaliśmy 
największe inwestycje oświatowe: 
powstała szkoła na 1000 uczniów, 
trzy hale sportowe z których teraz 
kończona jest właśnie trzecia – 
pełnowymiarowa. Powstało nowe 
przedszkole a drugie przedszkole 
zostało trochę rozbudowane o 
dodatkowe dwie sale z zapleczem. 
Budujemy kolejne przedszkole na 
300 przedszkolaków. Projektuje-
my, a za chwilę będziemy budo-
wali żłobek na 120 dzieci. Widać 
więc z tego, że cały czas myślimy 
o rozwoju oświaty, o tym, żeby 
były jak najlepsze warunki dla 
najmłodszych i ich rodzin. Ale nie 
tylko oświatą w Ząbkach żyjemy.
– O tym nie trzeba nikogo prze-
konywać…
– Przy tak dynamicznym wzroście 
ilości mieszkańców nie ucieknie-

my od budowy kolejnych dróg, 
ścieżek i chodników. Trzeba 
też myśleć o tych, które ulegają 
degradacji i prowadzić ich mo-
dernizację. W obecnej kadencji 
wybudowaliśmy ponad siedem-
dziesiąt dróg. Udało się przebu-
dować i wybudować kilka rond. 
Kilkanaście wyniesionych rond 
i przejść dla pieszych, ścieżki 
rowerowe, dwa parkingi – jeden 
podziemny, drugi naziemny, 
liczne chodniki – więc ta infra-
struktura drogowa uległa dużej 
poprawie.

– Jak rozumiem, potrzeby ciągle 
istnieją?
– Oczywiście. W budżecie na 2024 
rok mamy w planie kolejnych 30 
dróg. Jeśli pozostały jakieś małe 
fragmenty dróg gruntowych to 
zrobienia to znaczy, że jest tam 
nieuregulowany stan prawny i do-
piero po uregulowaniu tego stanu 
prawnego, gmina będzie mogła 
realizować zadanie. Wszystkie dro-
gi gruntowe są już wybudowane. 
Teraz remontujemy te, które przez 
kilkanaście czy prawie kilkadziesiąt 
lat już funkcjonowały i są w gor-
szym stanie – to na ich remonty 
się nastawiamy.
– W Ząbkach przez wiele, wiele 
lat dużym problemem była kana-
lizacja i wodociągi. Czy już uda-
ło się te problemy uregulować?
– Nasze Przedsiębiorstwo Wodo-
ciągów i Kanalizacji bardzo się 
pod tym względem rozwija. Została 
wybudowana Stacja Uzdatniania 
Wody SUW Drewnica.

– Warto dodać, że bardzo nowo-
czesna…
– Tak to prawda. W tej chwili koń-
czymy i za chwilę oddamy do użyt-
ku, drugą Stację Uzdatniania Wody 
a w zasadzie trzecią bo jeszcze jest 
jedna mała na ulicy Powstańców. 
Realizacja tej inwestycji już w 100 
procentach zapewni mieszkańcom 
Ząbek dostawę wody.
– To kolejna dość kosztowna 
inwestycja…
– Tak. Koszt szacujemy na ponad 
dwadzieścia milionów złotych.
– Doświadczenie pedagogiczne 
zarówno Pani jak i Tomasza 
Czarnogórskiego, prezesa ząb-
kowskiego PWiK – czy nie ono 
stanowi podwalinę pozwalającą 
na budowanie zdrowych relacji?
– Ja myślę, ze każde doświadczenie 
pedagogiczne pomaga bo wymaga 
wielu interakcji z innymi ludźmi 
i wtedy łatwiej jest się z ludźmi 

porozumieć. Ale doświadczenie w 
zarządzaniu też jest bardzo istotne 
a zarówno ja jak i prezes PWiK 
takie doświadczenie posiadamy.
– Wspomniała Pani o ubieganiu 
się o reelekcję. Czym będzie 
Pani zachęcała do oddania gło-
su na swoją osobę?
– Chciałabym, aby miasto rozwijało 
się równomiernie. Po stronie połu-
dniowej ma powstać Kulturoteka. 
Potrzebujemy jeszcze biblioteki 
miejskiej z prawdziwego zdarze-
nia, Miejskiego Ośrodka Kultury 
– zlokalizowanego w jednym miej-

scu i który będzie miał godziwe 
warunki odpowiednią sceną i 
widownią, sale do uprawiania 
zajęć ruchowych w tym tanecz-
nych, może z kręgielnią i kinem. 
Kulturoteka, która ma powstać na 
terenie po byłym Gazomontażu 
na pewno jest potrzebna i będzie 
mieszkańcom bardzo dobrze słu-
żyła. Trzeba będzie na nią znaleźć 
finansowanie.
Obecnie w centrum miasta przy 
stacji PKP wyburzamy stare bu-
dynki komunalne. W planie, który 
już częściowo zaczęliśmy realizo-
wać jest wybudowanie centrum 
miejskiego, które będzie wyglądało 
pięknie i pozwoli mieszkańcom na 
relaks i integrację.
– Dziękuję za rozmowę i za-
praszam do obejrzenia jej 
w wersji wideo na: https://
www.zyciepw.pl/gosc-zycia-
teresa-urbanowska-zaprasza-
malgorzata-zysk-burmistrz-
miasta-zabki-14

Z Małgorzatą Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki rozmawialiśmy o tym co dla rozwoju mia-
sta i jego mieszkańców jest najważniejsze. Redaktor Teresa Urbanowska pytała o to, 
co zrobiono, a co jeszcze pozostało do realizacji z rzeczy najważniejszych. Punktem 
wyjścia do rozmowy była treść pytań zadawanych przez mieszkańców ząbkowskiej 
Włodarce za pośrednictwem pierwszego wideo-czatu. 

Małgorzata Zyśk  
powalczy  
o reelekcję

– Jeszcze oficjalnej informacji na ten temat nie ogłosiłam, 
ale w różnych rozmowach kuluarowych podkreślam,  

ze będę ubiegała się o reelekcję. Będę więc zabiega-
ła o głosy mieszkańców. Będę startowała  

z własnego komitetu.  (...) Myślę, że niezależnie 
od tego jak zmienią się władze naszego miasta 

– zarówno zarządzające jak również te będą-
ce w radzie miejskiej obowiązywał będzie 

budżet miasta, który na ten rok został 
uchwalony przez obecną radę.– mówi  

Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki. 

 

Po stronie numerów 
parzystych – chodnik, po 
stronie numerów niepa-
rzystych – droga rowerowa. 
Pomiędzy nimi nawierzch-
nia asfaltowa z odwodnie-
niem. Całość oświetlona 
latarniami LED. Tak w 
przyszłym roku będzie 
wyglądać ulica Wilcza - na 
odcinku od Sowińskiego 
do Sokolej.

- To będzie w każdym 
calu kompleksowa realiza-
cja. Między Sowińskiego a 
Sokolą ułożymy nową na-
wierzchnię asfaltową, wy-
budujemy chodniki i drogę 
rowerową. Powstaną dwa 
wyniesione skrzyżowania. 
Ulica zostanie odwodnio-

na. Pojawią się też energo-
oszczędne i wydajniejsze 
latarnie LED.  – podkreśla 
burmistrz Jacek Orych.

Beneficjentami inwe-
stycji będą też mieszkańcy 
ulicy Żbika.

- Tam ułożymy na-
wierzchnię asfaltową – 
dodaje Dariusz Pietru-

cha, zastępca burmistrza. 
Realizacja inwestycji była-
by bardzo trudna z finan-
sowego punktu widzenia, 
gdyby nie pomoc władz sa-
morządowych Mazowsza.  

- Jeszcze raz skorzy-
stam z okazji i podziękuję 
władzom samorządowym 
Mazowsza. Uzyskaliśmy 
od nich 4 mln zł dotacji 
na realizację ulicy Wilczej. 
Każde dofinansowanie 
znakomicie ułatwia reali-
zację inwestycji. Trzymam 
kciuki za sprawne wyko-
nanie robót. Wykonawca 
zakłada, że prace ruszą gdy 

tylko warunki pogodowe 
na to pozwolą. – mówi 
Jacek Orych, burmistrz 
Marek.

Prace wykona Zakład 
Usług Terenowych Bu-
dowlanych i Porządkowych 
Margot Expert. Ich reali-
zacja jest przewidziana na 
lata 2024-2025.

17 stycznia br. przedstawiciele Urzędu Miasta 
Marki Dziś podpisali umowę na wykonanie kom-
pleksowej modernizacji ul. Wilczej na odcinku od 
Sowińskiego do Sokolej. 

Umowa na wykonanie 
prac drogowych  
w ul. Wilczej podpisana

M
arki coraz piękniejsze

–To będzie w każdym calu 
kompleksowa realizacja. 
Między Sowińskiego a 
Sokolą ułożymy nową nawierzchnię 
asfaltową, wybudujemy chodniki i 
drogę rowerową. Powstaną dwa wy-
niesione skrzyżowania. Ulica zostanie 
odwodniona. Pojawią się też 
energooszczędne i wydaj-
niejsze latarnie LED.  
– podkreśla burmistrz 
Jacek Orych.

tel. 660 778 347
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A! Ogłoszenie drobne 
W rAMCe
już od 5 zł

OGŁOSZENIA DROBNE
Budownictwo 

Usługi

• Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie, tel. 502 053 214

Nieruchomości

Chcesz sprzedać dom lub  
mieszkanie, ale powstrzymuje Cię:  
zadłużenie, egzekucja komornicza, 

brak postępowania spadkowego 
lub posiadanie tylko udziału?  

Zadzwoń, pomogę tel.  
888 062 333

Usługi - Różne

BW: Inwestor Adam Mulik za-
rzuca, że gmina radzymin nie 
pozwala mu budować przetwór-
ni kompostu, a sama chciała 
robić swoją. Czy pomysł jest 
aktualny?
- Polska i Unia Europejska dążą 
do gospodarki odpadowej o obiegu 
zamkniętym, W tej chwili odpady 
z gminy są całkowicie eksportowa-
ne. Te odpady, które sami produ-
kujemy, w przyszłości będziemy 
musieli zapewne zagospodarować 
na swoim terenie. 
TU: Macie dosyć dużo budyn-
ków wielorodzinnych.
- W skali całej gminy to nie jest 
duża ilość. Około czterech tysię-
cy osób, z 30,5 tysiąca, mieszka 
w zabudowie wielorodzinnej. 
Wyzwaniem jest zachęcić ich 
do segregowania. W zabudowie 
wielorodzinnej, wysokość opłaty 
za odpady zależy od ilości zużytej 
wody, nie od ilości wyprodukowa-
nych śmieci. Nie ma więc zna-
czenia, ile osób mieszka w lokalu. 
Problemem w  tym przypadku jest 
brak przypisania odpowiedzialno-
ści. Do altany śmietnikowej każdy 
może wrzucić cokolwiek, bez 
segregowania, choć oczywiście nie 
powinien. W zabudowie jednoro-
dzinnej, jeśli ktoś źle posegreguje 
odpady, można sprawdzić, kto to 
zrobił. 
Jakiś czas temu analizowaliśmy 
wprowadzenie systemu, któ-
ry wdrożył Ciecha-
nów. Pojemniki 
znajdują się za 
zamkniętymi 
drzwiami , 
mieszkańcy 

otwierają drzwi kodem i śmieci 
są przypisane do konkretnego 
właściciela. Fantastyczny system, 
ale niestety bardzo drogi. Tylko 
dla zabudowy wielorodzinnej w 
Radzyminie kosztowałby ok. 15 
milionów złotych. Niestety nie jest 
to opłacalne, jeśli my generujemy, 
w tym przypadku, koszt na pozio-
mie 1,5 miliona złotych.
BW: Gdzie zatem w gminie da 
się zbudować sortownię lub 
przetwórnię śmieci? 
- Na dziś nie mamy takiej koniecz-
ności. Dopiero wówczas, kiedy 
przepisy zmuszą nas do samo-
dzielnego zarządzania własnymi 
odpadami, będziemy to rozważać.  
BW: Jakie mieszkańcy ponoszą 
opłaty za śmieci? 
- 32 zł od mieszkańca w zabudo-
wie jednorodzinnej. Jeśli ktoś ma 
kompostownik i nie oddaje nam 

odpadów biodegradowalnych, ma 
zniżkę 3 zł, czyli płaci 29 zł od oso-
by. W zabudowie wielorodzinnej 
rozliczamy się za metr sześcienny 
zużytej wody, więc ta opłata jest 
zmienna w każdym miesiącu. 
Przyjmując, że mieszkaniec zuży-
wa 3m3 wody, opłata jest podobna 
jak w zabudowie jednorodzinnej. 
Odpady z gminy Radzymin trafiają 
później w różne miejsca. Co roku 
wybieramy podmiot, który będzie 
odbierał śmieci i je zagospodaro-
wywał. Obecnie wyłoniliśmy firmę 
Eko-Max, na dwuletni kontrakt. 
Każdy podmiot, który obsługuje 
gminę, musi zagwarantować, że 
wszystkie frakcje odpadów mają 
swojego odbiorcę: szkło trafia 
do jakiejś huty, tworzywa w inne 
miejsce, a zmieszane w kolejne. 
W każdym momencie można od-
tworzyć, gdzie te odpady wędrują.
BW: Gdzie trafiają odpady me-
dyczne, leki i substancje nie-
bezpieczne?
- Odpady medyczne są zbierane 
w jeszcze inny sposób. Nie można 
ich wyrzucać do domowych pojem-
ników, można zanieść je do spe-
cjalnych pojemników stojących w 
aptekach lub do PSZOKu. Potem 

trafiają do specjalnych podmiotów, 
które  je utylizują. Szpital ma swoją 
odrębną umowę.
BW: Mam nadzieję, że nic nie tra-
fia na wysypisko w Wołominie?
- Każda gmina ma zawartą umowę 
na wykonanie usługi odbioru i 
utylizacji śmieci przez wybraną w 
przetargu
TU: W Wołominie, który ma 
własne składowisko, opłata 
nie bardzo różni się od waszej. 
Jaki więc sens, żeby dochodzić 
do posiadania własnego wysy-
piska?
- Składowisko to jest przeżytek. 
Należy robić wszystko, żeby jak 
najmniej odpadów trafiało w te 
miejsca. Gmina Radzymin nigdy 
nie była zainteresowana posiada-
niem składowiska. 
TU: W Wołominie latem przy 
urzędzie miasta ludzie uciekają 
z powodu smrodu ze składo-
wiska. Mieszkam w starym 
centrum Wołomina. Składowi-
sko jest ponad 3 km od nas. U 
mnie w domu latem nie da się 
otworzyć okna ani wieczorem 
posiedzieć przed domem.
- Dlatego nie jesteśmy zaintereso-
wani składowiskiem.

O segregowaniu i przetwarzaniu odpadów oraz o tym, dlaczego Radzymin nigdy nie będzie two-
rzyć gminnego wysypiska – z burmistrzem Radzymina, Krzysztofem Chacińskim, rozmawiają 
Teresa Urbanowska i Barbara Wiśniowska.

Wysypiska to przeżytek

-- Każda gmina ma zawartą umowę na wykonanie usługi 
odbioru i utylizacji śmieci przez wybraną w przetargu (...) 

Składowisko to jest przeżytek. Należy robić wszyst-
ko, żeby jak najmniej odpadów trafiało w te 

miejsca. Gmina Radzymin nigdy nie była 
zainteresowana posiadaniem składo-

wiska. (...) nie jesteśmy zaintereso-
wani składowiskiem - mówi Krzysztof 

Chaciński, burmistrz Radzymina.

www.wilenskapark.pl

Zgłoś kandydatkę  
do "Kobiety z Marką 2024"

To już 9. edycja konkursu „Kobieta z Marką”. Na zgłoszenia czekamy do godziny 15:00 do poniedziałku  
12 lutego 2024 r. Kandydatki mogą być zgłoszone przez grupę minimum pięciu mieszkańców, organizację 
pozarządową lub gminną jednostkę organizacyjną.  – informuje UM Marki

Tegoroczny konkurs odbędzie 
się w pięciu kategoriach – samorząd 
terytorialny, przedsiębiorczość, 
działalność społeczna, kultura oraz 
sport i zdrowie. Nowością w tego-
rocznej edycji będzie dodatkowe 
wyróżnienie „Nagroda Mieszkań-
ców”. Spośród nominowanych 
Pań w aplikacji mMieszkaniec 
markowianie będą mogli wybrać 
kobietę, która ich zdaniem zasłu-
żyła na nagrodę za swoją działal-
ność. Konsultacje z mieszkańcami 
odbędą się w terminie od 19 do 27 
lutego 2024 r.

-  Szukamy aktywnych, przed-
siębiorczych i wyjątkowych kobiet, 
które przyczyniają się do rozwoju 
Marek i naszej lokalnej społeczności. 
Wręczenie nagród odbędzie się 10 
marca 2024 roku w Markach podczas 
Konwentu Kobiet SZMINKA 2024, 
organizowanego przez Fundację 
Marecki Klub Kobiet z Pasją. Miejsce 
i godzina zostaną podane wyłonio-
nym nominowanym. Czekamy na 
Wasze kandydatki. Nie zwlekajcie ze 
zgłoszeniami swoich kandydatek, aby 
nie było za późno! – zachęca marecki 
ratusz. Zgłoś swoją kandydatkę

Nowy samochód  
dla ząbkowskiej Policji

Dzięki porozumieniu pomiędzy ząbkowskim samorządem a Policją, funkcjonariusze z komisariatu w Ząbkach 
zostali doposażeni w nowoczesny oznakowany radiowóz marki KIA. Pojazd trafił już do codziennej służby.

Doposażenie ząbkowskiego 
komisariatu w nowy pojazd po-
prawiło warunki pracy i skutecz-
ność działania funkcjonariuszy, 
a tym samym przyczyniło się do 
podniesienia poziomu bezpie-
czeństwa  mieszkańców miasta.

- Na ostatnią ubiegłoroczną 
sesję Rady Miasta Ząbki nowym 
oznakowanym radiowozem mar-
ki KIA podjechał Komendant 
Policji Jacek Bereda. To już 
kolejny dowód na dobrą współ-
pracę pomiędzy Policją a naszym 
miastem i powód radości funk-
cjonariuszy pełniących służbę w 
Ząbkach. Koszt całkowity samo-

chodu policyjnego to 130 tysięcy 
złotych w tym dofinansowanie 
Miasta Ząbki opiewa na kwotę 
50 tysięcy złotych. Radiowóz już 
trafił do codziennej służby. – po-
informowała za pośrednictwem 
Mediów społecznościowych 
Małgorzata Zyśk, Burmistrz 
Miasta Ząbki.

Nowy nabytek, dzięki odpo-
wiednim parametrom, pozwoli 
policjantom nie tylko pełnić służ-
bę w komfortowych warunkach, 
ale także zwiększy ich możliwości 
operacyjne. Radiowóz  codzien-
nie będzie pełnić służbę na 
terenie Miasta Ząbki. Nowy radiowóz ząbkowskiej policji już trafił do codziennej służby
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      Marki, dnia 25 stycznia 2024 roku

OBWIESZCZENIE
BURMISTRZA MIASTA MARKI

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach 

wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko i uzasadnieniem
 Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2023 r., poz. 977 ze zm.), art. 67 ust. 3 pkt 4 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688), art. 54 ust. 2, art. 
39 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r. poz. 
1094 ze zm.), a także w związku z uchwałą Nr LXVI/590/2018 Rady Miasta Marki z dnia 26 września 2018 roku 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu 
Północnego w Markach zmienioną uchwałą Nr XI/124/2019 Rady Miasta Marki z dnia 26 czerwca 2019 roku oraz 
uchwałą Nr LVI/585/2022 Rady Miasta Marki z dnia 31 sierpnia 2022 r., 

zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach wraz  
z Prognozą oddziaływania na środowisko i uzasadnieniem.

 Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach wraz 
z Prognozą oddziaływania na środowisko i uzasadnieniem udostępniony zostanie do publicznego wglądu w dniach  
od 2 lutego 2024 roku do 27 lutego 2024 roku poprzez:
- bezpośredni kontakt w siedzibie Urzędu Miasta Marki, al. Marsz. J. Piłsudskiego 95 w Wydziale Planowania 
Przestrzennego w godzinach pracy Urzędu Miasta Marki ( poniedziałek, wtorek, czwartek w godz. od 800 do 1600, 
środa w godz. 800 do 1800 a w piątek w godz. od 800 do 1400) telefonicznie pod numerem 22 113 94 76,
- zamieszczenie na stronie pod adresem www.bip.marki.pl. w zakładce Tablica Ogłoszeń oraz w zakładce Burmistrz 
– Obwieszczenia, Ogłoszenia, gdzie można również zapoznać się z jego treścią.

 Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu miejscowego
odbędzie się w dniu 21 lutego 2024 roku o godz. 17 00 i będzie prowadzona w formie on-line za pomocą aplikacji 
Microsoft Teams.
Zgłoszenia do udziału w dyskusji publicznej można przesyłać na adres poczty elektronicznej planowanie@marki.pl 
najpóźniej w dniu poprzedzającym termin dyskusji publicznej. Dokonując zgłoszenia należy podać nazwę planu, imię 
i nazwisko lub nazwę podmiotu oraz datę dyskusji. Link do spotkania oraz instrukcję prześlemy w e-mailu zwrotnym.
Szczegółowe informacje dotyczące dyskusji publicznej zostały obwieszczone
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Marki: www.bip.marki.pl w zakładce Tablica Ogłoszeń oraz w 
zakładce Burmistrz – Obwieszczenia, Ogłoszenia pod obwieszczeniem o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach.

Zgodnie z art. 18 ust. 1, art. 8c i 8d ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2023 r., poz. 977 ze zm.) oraz art. 54 ust. 3 o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r., poz. 1094  
ze zm.), każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego wyłożonym do publicznego wglądu, 
może wnieść uwagi do projektu planu miejscowego. 

Termin składania uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego 
w Markach wraz z prognozą oddziaływania na środowisko upływa w dniu 12 marca 2024 roku, a wnoszący uwagę 
zobowiązany jest podać swoje imię i nazwisko oraz adres zamieszkania, a w przypadku podmiotu jego nazwę i adres 
siedziby.

Uwagi do projektu planu mogą być wnoszone:
• w formie papierowej: przesłane pocztą lub doręczone osobiście za pośrednictwem Kancelarii Urzędu,  
na adres Urząd Miasta Marki, Wydział Planowania Przestrzennego, 05-270 Marki al. Marsz. J. Piłsudskiego 95,
• w formie elektronicznej: za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej opatrzone kwalifikowanym podpisem 
elektronicznym, profilem zaufanym albo podpisem osobistym lub na adres e-mail planowanie@marki.pl ,
• podczas dyskusji publicznej za pomocą środków porozumiewania się na odległość w sposób umożliwiający 
jednoczesną transmisję obrazu i dźwięku oraz w formie zapisu tekstowego.
Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Marki.

Informacja o dyskusji publicznej.
Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla Trasy Mostu Północnego w Markach, odbędzie się w formie on-line na platformie Microsoft Teams w terminie 
podanym wyżej w obwieszczeniu.
Możesz zabrać głos w dyskusji z fonią i wizją jeśli Twoje urządzenie jest wyposażone w kamerę i mikrofon, które 
działają na platformie Microsoft Teams.
WAŻNE: Sprawdź wcześniej, jak działa Microsoft Teams i przetestuj działanie aplikacji pod adresem https:// Microsoft 
Teams /test.

Ponadto wykonując obowiązek informacyjny dotyczący przetwarzania danych osobowych informuję, że:
Zgodnie z art. 13 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  z dnia 27 kwietnia 2016 r.  
w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - informuje, 
że Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest: Burmistrz Miasta Marki z siedzibą: al. Marsz. J. Piłsudskiego 95, 
05-270 Marki, Administrator wyznaczył inspektora ochrony danych, z którym można skontaktować się poprzez email: 
iod@marki.pl w każdej sprawie dotyczącej przetwarzania danych osobowych,  a podstawę prawną przetwarzania 
Państwa danych osobowych, jest art. 6 ust. 1 lit. c) w/w Rozporządzenia oraz przepisy ustawy z dnia 6 września 
2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902). Państwa dane osobowe przetwarzane będą 
w celu realizacji udzielenia odpowiedzi, Państwa dane osobowe mogą być przekazywane wyłącznie podmiotom 
uprawnionym do uzyskania danych osobowych na podstawie przepisów prawa lub zawartych umów, Państwa dane 
osobowe przechowywane będą w czasie określonym przepisami prawa. Posiadają Państwo prawo żądania od 
Administratora dostępu do danych osobowych, prawo do ich sprostowania, prawo do wniesienia sprzeciwu wobec 
przetwarzania. Przysługuje Państwu prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych.

       Burmistrz Miasta Marki – Jacek Orych

OBWIESZCZENIE
STAROSTY  

WOŁOMIŃSKIEGO
Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 
r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. 
poz. 162, ze zm.)  

Starosta Wołomiński
zawiadamia

o wydaniu w dniu 12 stycznia 2024 roku dla Burmistrza 
Miasta Ząbki, reprezentowanego przez pełnomocnika 
Pana Bartłomieja Małetkę, decyzji Nr 3pz/2024 
znak: WAB.6740.14.21.2023, opatrzonej rygorem 
natychmiastowej wykonalności, o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej, pt.: „Budowa dróg gminnych: 
ul. 3go Maja (od ul. Wyzwolenia do ul. Wrzosowej), 
ul. Wrzosowej (od ul. 3go Maja do ul. 17 Września) 
oraz ul. 17 Września w Ząbkach.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod 

inwestycję w części (w nawiasach – numery działek 
po podziale, tłustym drukiem – numery działek w 
projektowanym pasie drogowym przeznaczone do 
przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy Ząbki):
−	 ew. nr: 2 (2/1, 2/2), 1/3 (1/16, 1/17), 4/4 (4/5, 

4/6),  1/5 (1/18, 1/19), 6/1  (6/5, 6/6), 35 (35/1, 
35/2) w obrębie 03-07, jednostka ew. 143403_1 
- Ząbki,

−	 ew. nr: 1/2 (1/3, 1/4), 2 (2/1, 2/2) w obrębie 03-
08, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,

−	 ew. nr: 3/5 (3/10, 3/11) w obrębie 03-09, jednostka 
ew. 143403_1 - Ząbki,

•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod 
inwestycję na rzecz Gminy Ząbki w całości:
−	 ew. nr: 1/2, 1/6, 36, 1/13 w obrębie 03-07, 

jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
−	 ew. nr: 66 w obrębie 03-08, jednostka ew. 

143403_1 - Ząbki,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością 
Gminy Ząbki niepodlegające przejęciu:
−	 ew. nr: 2/1 w obrębie 03-05, jednostka ew. 

143403_1 – Ząbki,
−	 ew. nr: 18/1, 18/2, 1/1, 4/3, 1/14, 15/3 16/1 

w obrębie 03-07, jednostka ew. 143403_1 – 
Ząbki.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci 
uzbrojenia terenu, zjazdów oraz rozbiórki istniejących 
obiektów budowlanych nieprzeznaczonych do dalszego 
użytkowania, niewchodzące w skład projektowanego pasa 
drogowego (w nawiasach – numery działek po podziale, 
tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod 
budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu, zjazdów 
oraz rozbiórki istniejących obiektów budowlanych 
nieprzeznaczonych do dalszego użytkowania):

−	 ew. nr: 2 (2/1, 2/2), 3, 1/3 (1/16, 1/17), 1/4, 1/5 
(1/18, 1/19), 4/4 (4/5, 4/6), 5,  6/1  (6/5, 6/6), 6/2, 
16/2, 17, 37/1, 43 w obrębie 03-07, jednostka ew. 
143403_1 – Ząbki,

−	 ew. nr: 67, 1/1, 2 (2/1, 2/2), 3 w obrębie 03-08, 
jednostka ew. 143403_1 – Ząbki.

Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody 
Mazowieckiego za pośrednictwem organu wydającego 
decyzję - Starosty Wołomińskiego, 05-200 Wołomin, 
ul. Prądzyńskiego 3, w terminie 14 dni od dnia uznania 
obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49 ustawy z dnia 14 
czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 775, ze  zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie 
Powiatowym w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3, Wydział 
Budownictwa, (tel. 22 346 11 07).
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OBWIESZCZENIE
STAROSTY  

WOŁOMIŃSKIEGO
Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162, 
ze zm.)  

Starosta Wołomiński
zawiadamia

o wydaniu w dniu 8 stycznia 2024 roku dla Wójta Gminy Dąbrówka, reprezentowanego 
przez pełnomocnika Pana Artura Księżyka, decyzji Nr 1pz/2024 znak: WAB.6740.14.33.2023, 
opatrzonej rygorem natychmiastowej wykonalności, o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej, pod nazwą: Budowa i rozbudowa drogi gminnej (ul. Granicznej) w gminie 
Dąbrówka od dz. nr ew. 520/1 obręb 0017 Małopole do dz. nr ew. 513/2 obręb 0017 
Małopole, wraz z budową odcinka drogi oznaczonej KDL-3 zgodnie z MPZP „Małopole 
– S8” od ul. Piaskowej do dz. nr ew. 505 i dz. nr ew. 526/6 obręb 0017 Małopole, 
w miejscowości Małopole.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję w części (w nawiasach 

– numery działek po podziale, tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy Radzymin):
−	 ew. nr: 36/4 (36/5, 36/6), 37/2 (37/7, 37/8), 37/4 (37/5, 37/6) w obrębie 0007 

Emilianów, jednostka ew. 143409_5 – Radzymin – obszar wiejski,
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję w części (w nawiasach 

– numery działek po podziale, tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy Dąbrówka):
−	 ew. nr: 419/1 (419/3, 419/4), 505 (505/1, 505/2), 506 (506/1, 506/2), 507 (507/1, 

507/2), 508 (508/1, 508/2), 510 (510/1, 510/2), 511/2 (511/3, 511/4), 512/2 (512/3, 
512/4), 520/2 (520/3, 520/4), 521/1 (521/5, 521/6), 521/2 (521/3, 521/4), 522/2 
(522/3, 522/4), 524/1 (524/5, 524/6), 525/1 (525/3, 525/4), 526/3 (526/9, 526/10), 
526/5 (526/7, 526/8), 526/6 (526/11, 526/12), 527/4 (527/21, 527/22), 527/5 (527/19, 
527/20), 527/7 (527/15, 527/16), 527/8 (527/17, 527/18), 527/9 (527/11, 527/12), 
527/10 (527/13, 527/14), 528/1 (528/3, 528/4), 528/2 (528/5, 528/6, 528/7), 529/3 
(529/12, 529/13), 529/4 (529/14, 529/15, 529/16), 529/5 (529/10, 529/11), 529/6 
(529/8, 529/9) w obrębie 0017 Małopole, jednostka ew. 143405_2 – Dąbrówka,

•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy 
Dąbrówka w całości:
−	 ew. nr: 511/1, 512/1, 513/2, 522/1, 529/7, 530/15 w obrębie 0017 Małopole, 

jednostka ew. 143405_2 – Dąbrówka,
•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy Dąbrówka niepodlegające 

przejęciu:
−	 ew. nr: 419/2, 513/1, 520/1 w obrębie 0017 Małopole, jednostka ew. 143405_2 – 

Dąbrówka.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: innych dróg publicznych, sieci uzbrojenia 
terenu, zjazdów, urządzeń wodnych lub urządzeń melioracji wodnych szczegółowych, 
rozbiórki istniejących obiektów budowlanych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, 
niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego (w nawiasach – numery działek po 
podziale, tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę: 
innych dróg publicznych, sieci uzbrojenia terenu, zjazdów, urządzeń wodnych lub urządzeń 
melioracji wodnych szczegółowych, rozbiórki istniejących obiektów budowlanych 
nieprzewidzianych do dalszego użytkowania):

−	 ew. nr: 36/3 w obrębie 0007 Emilianów, jednostka ew. 143409_5 – Radzymin – 
obszar wiejski,

−	 ew. nr: 465/1, 506 (506/1, 506/2), 508 (508/1, 508/2), 509, 510 (510/1, 510/2), 
511/2 (511/3, 511/4), 519/1, 519/3, 519/9, 520/2 (520/3, 520/4), 521/2 (521/3, 
521/4), 522/2 (522/3, 522/4), 524/3, 524/4, 525/2, 526/4, 529/4 (529/14, 529/15, 
529/16), 529/6 (529/8, 529/9), 530/17, 530/20 w obrębie 0017 Małopole, jednostka 
ew. 143405_2 – Dąbrówka.

Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody Mazowieckiego za pośrednictwem organu 
wydającego decyzję - Starosty Wołomińskiego, 05-200 Wołomin, ul. Prądzyńskiego 3, 
w terminie 14 dni od dnia uznania obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r. poz. 775, ze  
zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Wołominie 
ul. Prądzyńskiego 3, Wydział Budownictwa, (tel. 22 346 11 07).


